
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 21. december 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 183 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine Brix (EL). 

 

Spørgsmål nr. 183:  
”Vil ministeren redegøre for, hvorfor Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg først får 
oversendt rapport fra Kammeradvokaten vedr. udveksling af medicinoplysninger mel-
lem Statens Serum Institut og Sundhedsstyrelsen 9. december 2015, når rapporten 
tilsyneladende er færdiggjort 15. september 2015.” 

 

Svar: 

Først og fremmest skal jeg beklage den sene oversendelse. 

 

Jeg kan oplyse udvalget om, at den sene oversendelse skyldes en fejl i ministeriets in-

terne sagsgang. Ministeriets procedurer har således været for langsomme i denne 

sag. 

 

Som det fremgår af mit brev af 9. december 2015 til udvalget, vil jeg udarbejde et lov-

forslag, så der etableres et bedre hjemmelsgrundlag til at videregive oplysninger fra 

Lægemiddelstatistikregistret til Styrelsen for Patientsikkerhed. Jeg forventer at frem-

sætte lovforslaget i foråret 2016. 
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